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ZÁPIS ZE SEDMÉHO ZASEDÁNÍ KOMISE KULTURY A VZDĚLÁVÁNÍ  

Rady městské části Praha 17 konaného dne 23. 5. 2016 

 v MŠ Laudova se speciálními třídami, Laudova 3/1030, 163 00 Praha 6 – Řepy. 

 

Přítomni: MUDr. Antoine Katra 

Mgr. Jitka Synková 

Daniel Mencl  

Omluveni: JUDr. Kateřina Kaljkovičová 

RNDr. František Kopecký 

Ing. Olga Ryšavá 

Tomáš Finger 

 (Prezenční listina je k dispozici u tajemníka komise Mgr. N. Zemanové) 

Jako hosté: ředitelka MŠ Laudova se speciálními třídami Mgr. Alena Lucová 

Program: 

1. Představení vývoje mateřské školy 

2. Diskuse  

3. Projednání dalšího plánu práce Komise kultury a vzdělávání 

 

Průběh jednání: 

 

MUDr. Antoine Katra přivítal přítomné, poděkoval ředitelce Mgr. Lucové za možnost setkání a 

požádal ji o krátké přestavení mateřské školy a zhodnocení celkové situace. 

Mgr. Lucová představila stručně systém práce s dětmi se spec. vzdělávacími potřebami jak ve 

speciálních třídách (skupinová integrace), tak ve třídách běžných ( individuální integrace). 

Každý ze čtyř objektů má svoje specifika, která jsou využívána v práci se všemi dětmi. Často i 

jen přechod z běžné třídy, na doporučení pedagogicko psychologické poradny, do třídy 

speciální s nižším počtem dětí 14 vede k výrazně kladnému efektu a u dětí dochází k rychlému 

zlepšování. Inkluze jako taková je již ve škole realizována, protože se běžně setkávají jak děti, 

tak rodiče ze všech tříd na společných akcích, v klubu rodičů apod. Trvalým problémem je 

nedostatečné financování asistentů pedagoga, bez kterých se v kombinovaném kolektivu nedá 

pracovat. Zde pomáhá zřizovatel. Starostka upozornila na problém, který při přání rodiče 

zařadit děti se spec. vzdělávacími potřebami do běžného provozu v kterékoliv škole při počtu 

26-28 dětí nastává. Mgr. Lucová vysvětlila důležitost spolupráce s pedagogicko 

psychologickými poradnami, které by měly při potřebě podpůrných opatření i navrhnout školy, 

které mají podmínky k jejich zajištění. Otázkou stále zůstává plné financování ze strany státu. 

Docházka dětí mladších tří 3 let do mateřských škol je další diskutované téma, ale zatím 

nedořešené. Dvouleté dětí není možné vést v kolektivu 26 dětí, což je počet na běžných třídách. 

Tyto děti mají jiné potřeby a k péči o ně je nutné i jiné vzdělání (zdravotnické), jiné počty 

personálu. 

Starostka reagovala na tento problém seznámením členů komise s podporou rozšíření 

soukromého zařízení (Psychosomatické centrum), které pečuje o děti v této věkové kategorii, 

kde se připravuje finanční podpora dětí ze sociálně slabých rodin MČ Praha 17.  

Pan Mencl otevřel další rovinu dotazem na povinný rok předškolní docházky. Ředitelka 

vysvětlila nedořešené body této koncepce v reálném provozu např. přezkušování dětí, které 

zůstanou v rodinné péči, zařazení neúspěšných dětí, které by měly být pak zařazeny v průběhu 

školního roku, což není provozně reálné, chybí podklady z MŠMT. 

Další dotaz se týkal národnostního složení dětí v současné době. Mgr. Lucová vyjmenovala 

širokou škálu zemí, ze kterých děti pocházejí. Učitelky zatím zvládají dobře, protože jsou 

zvyklé na práci s integrovanými dětmi, kde je řeč často srovnatelným handicapem. Mateřská 

škola se také zapojila do programu pro cizince, který zajišťuje MČ Praha 17 a díky tomu 
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proběhla školení pro učitelky, workshopy a další podpůrné akce k zajištění potřeb. Problémem 

jsou velké rozdíly mezi rodinami. Některé rodina se snaží žít v naší zemi a přizpůsobit se 

podmínkám, vše řeší dohodou. Jiné se staví do pozice tvrdého požadavku. 

Předseda nabídl svou pomoc při jednání s rodiči. Dále se zeptal na financování školy.  

Mgr. Lucová ocenila spolupráci s MČ Praha 17, kde je jednoznačná podpora. Opravy jsou ale 

potřeba stále a pomáhá s nimi velmi dobře technik OŠK, který má technické znalosti k jejich 

kvalitnímu zajištění. 

Předseda otevřel ještě otázku názoru na potřebu Sportovního centra Na Chobotě. Mgr. Lucová 

vysvětlila, že z pohledu školy bude možnost využívat bazén i tělocvičny velmi prospěšná. 

Česká školní inspekce tvrdě kontroluje bezplatnost vzdělávání, což se zajišťuje opravdu těžce 

vzhledem k cenám např. pronájmu, dopravy. Mateřská škola nabízí mnoho aktivit v rámci 

školního vzdělávacího programu. Nabízí je všem (aby se vyhnula napadení za diskriminaci) a 

blízkost takovéhoto zařízení by velmi pomohla. Na dotaz p. Mencla vyjmenovala ředitelka 

další aktivity např.  zapojení do akcí Celé Česko čte dětem, Dopisy pro Ježíška, probíhá  

canisterapie, hypoterapie, jóga.  

 

MUDr. A. Katra vyjádřil nespokojenost s velmi nízkou účastí členů komise. Další setkání 

bude naplánováno na podzim 2016. Poděkoval přítomným za účast, rozloučil se a ukončil 

zasedání. 

 

 

V Praze dne: 24. 5. 2016 

Zapsala: Mgr. N. Zemanová Schválil: MUDr. A. Katra 

 

 

Ověřil: Mgr. Jitka Synková 


